
Integrationsrådet
Onsdag den 20. august 2014 - kl. 17:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Jamal Tabari - Deltog
Mihrija Kahrimanovic - Deltog
Agnes Mati Njombua - Deltog
Fedzri Merdzani - Deltog
Iman Safari - Deltog
Izzet Tokmak - Deltog
Miasser Hawwa - Deltog
Nimer Shama - Deltog
Charlotte Holtermann (A) - Deltog
Lolan Marianne Ottesen (A) - Deltog
Lone Madsen (O) - Deltog
Eva Borg - Deltog
Rikke Storgaard Pedersen - Deltog
Birte Kramhøft - Deltog
Majbritt Larsen - Deltog

Afbud/Fraværende

Gert Schønberg - Afbud
Irem Ulusoy - Afbud
Nina Bashir - Afbud
Tanas Radevski - Afbud
Lisbeth Jørgensen - Afbud

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden



Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 2 Meddelelser

Beskrivelse
Status på Frivillighedsdagen.1.
Der blev afholdt planlægningsmøde den 14. august 2014 sammen med Jelena Latkovic,
kulturformidler i Ballerup Kommune. Integrationsrådet deltager sammen med Jelena
Latkovic og de aktiviteter, der er etableret via Ballerup Kommune. Jamal Tabari, Izzet
Tokmak, Charlotte Holtermann, Nimer Shama, Karsten Kriegel og Birte Kramhøft deltager
på dagen som repræsentanter for Integrationsrådet.
 
Weekendseminaret den 3.-4. oktober 2014.2.
Metalskolen i Jørlunde er booket til afholdelse af weekendseminaret.Næste møde i
arbejdsgruppen er den 28. august 2014.Der gøres opmærksom på at tilmeldingen er
bindende. Der mangler pt. stadig tilmeldinger fra flere.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 3 Valg af næstformand

Tidligere behandling

Integrationsrådet den 26. februar 2014 Punkt 1



Sagsfremstilling

Næstformand Irem Ulusoy har i e-mail af 1. juli 2014 meddelt, at hun trækker sig som
næstformand for Integrationsrådet.

Der skal derfor vælges en ny næstformand.

Valg af næstformand finder sted jævnfør § 3 i Forretningsorden for Integrationsrådet i Ballerup
Kommune af 26. november 2012.

Næstformandens opgaver er beskrevet i forretningsordenen.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Sekretariat for Politik og Ledelse indstiller, at

Der vælges næstformand for Integrationsrådet for den resterende del af1.
funktionsperioden, dvs. indtil den 31. december 2017. 

Beslutning

Mihrija Kahrimanovic blev valgt som næstformand. Der gøres opmærksom på at Irem Ulusoy
trækker sig ud af Integrationsrådet, og der skal indkaldes nyt medlem til rådet.

Punkt 4 Nyt fra råd og nævn

Beskrivelse
Rådet for Etniske Minoriteter (REM)1.
De valgte medlemmerne er blevet præsenteret for hinanden, dog er de medlemmer, der
repræsenterer ministeriet ikke blevet præsenteret endnu.Rådet for Etniske Minoriteter



har fået lavet nyt design på hjemmesiden http://rem.dk/radet.
 
Det Lokale Beskæftigelsesråd (LBR)2.

Der afholdes møde om sygedagpengereformen den 15. september 2014 sammen med
beskæftigelsesministeren.Referater fra det Lokale Beskæftigelsesråd kan læses på
Ballerup Kommunes hjemmeside
http://www.ballerup.dk/borger/job-uddannelse/beskaeftigelsesraadet.

Grønt Råd3.
Visionsdag samt udvikling af idéer og visioner som skal indgå i Grønt Råd i fremtiden. Der
arbejdes videre med målsætningerne og ressourcerne. Fedzri Merdzani meddelte, at han
ønsker at trække sig ud af Grønt råd. Det aftales at Tanas Radevski, suppleant for Fredzri
Merdzani kontaktes for at høre, om han ønsker at træde ind i stedet.Der kan læses om
grønt råd på Ballerup Kommunes hjemmeside: http://www.ballerup.dk/politik/groent-raad.
 
Seniorrådet4.

Digital postkasse fylder meget og Birte Kramhøft gør opmærksom på, at der nok er
etniske som har et stigende problem.Frivillighedsrådet tilbyder kurser på tyrkisk.
Rådhuset er også behjælpelige med at råde og vejlede omkring digital post. Materiale om
oplæring og fritagelse fra digital post fra det offentlige udsendes. Der kan læses mere om
digital post på http://www.ballerup.dk/digital-post.
 

Det aftales, at sekretær Majbritt Larsen udsender diverse materiale om både fritagelse og
oplæring samt undersøger, hvad der er af tilbud i kommunen for de etniske minoriteter.
 

Ballerup Multikulturelle forening (BMF)5.

Den 21. september 2014 afholdes der græsk aften i Baghuset med mad, dans og oplæg
om Grækenland. Invitation udsendes.Den 24. oktober 2014 afholdes der FN-dag, hvor
Mogens Lykketoft deltager.Der foreslås et fællesarrangement med Ballerup Multikulturelle
Forening og Ballerup Integrationsråd om det at være dansk. Der udsendes forespørgsel
senere. Nyhedsbrev om kommende arrangementer udsendes.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 5 Aktivitetsplan

Tidligere behandling

Ingegrationsrådet den 22. maj 2014 Punkt 5



Sammendrag

Integrationsrådet har besluttet at drøfte aktivitetsplanen til hvert møde for at få tilrettet den
med eventuelle nye input.

Baggrund

Integrationsrådet har besluttet at udarbejde en aktivitetsplan for året, som danner grundlag for
Integrationsrådet arbejde. Planen opdateres løbende.

Sagsfremstilling

Formandsskabet har tilrettet aktivitetsplanen ud fra de drøftelser, der var på Integrationsrådets
møde den 22. maj 2014.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Aktivitetsplanen for Integrationsrådet drøftes.1.

Beslutning

Forslag til drøftelser på weekendseminaret den 3.-4. oktober 2014:

Forældreindragelse

Aktivering og fastholdelse af medlemmer i Integrationsrådet.



Punkt 6 Høring om forslag til skolestruktur

Sagsfremstilling

Kommunalbestyrelsen har den 26. maj 2014 besluttet at sende et forslag til ny skolestruktur i
offentlig høring i perioden den 3. juni til den 2. september 2014.

Strukturforslaget omhandler følgende ændringer af skolestrukturen i Ballerup Kommune:

Egebjergskolen, Grantofteskolen, Højagerskolen, Lundebjergskolen, Måløv Skole,
Rosenlundskolen, Rugvængets Skole og Østerhøjskolen nedlægges som selvstændige
skoler
 
Ordblindeinstituttet nedlægges som selvstændig specialskole
 
Der etableres fire skoler, som hver har to matrikler:
Skovlunde: Lundebjergskolen og Rosenlundskolen1.
Ballerup Nord: Højagerskolen og Egebjergskolen2.
Måløv: Måløv Skole og Østerhøjskolen3.
Ballerup By: Rugvængets Skole og Grantofteskolen4.
Området mellem Vestbuen, Præstevænget, Bydammen og Hold-An Vej tilknyttes Ballerup
Nord
 
Der sker en samling af specialtilbud til samme målgruppe på folkeskolerne. Fx samles
kommunes tre tilbud til børn med generelle indlæringsvanskeligheder på Måløv Skole
 
I hvert distrikt etableres én skolebestyrelse. I forslaget lægges op til, at alle
forældrerepræsentanter fortsætter frem til 1. august 2016 og at der afholdes valg til
skolebestyrelserne i foråret 2016
 
Der sker ingen ændringer i forhold til den nuværende Hedegårdsskolen.

I vedlagte notat finder man "Forslag til ny skolestruktur i Ballerup Kommune". Notatet
beskriver formålet med forslaget, hvordan forslaget ser ud for hvert af de nye distrikter, og
hvilke konsekvenser det har.

Efter høringsperioden er slut vil svarene blive behandlet af Børne- og Skoleudvalget.
Kommunalbestyrelsen vil den 26. november 2014 tage endelig stilling til skolestrukturen. Hvis
Kommunalbestyrelsen vedtager forslaget, som det ligger, træder ændringerne i kraft fra den 1.
august 2015.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Center for Skole- og Institutioner indstiller, at

Integrationsrådet udarbejder høringssvar til forslag til ny skolestruktur.1.

Beslutning

Bemærkninger til høringssvar:

Der er en tydelig struktur, hvor ledelsen er en meget central rolle, og der er fokus på
specialtilbuddene, som bliver samlet, men der ses intet omkring de tosprogede elever og deres
tilbud.

Integrationsrådet er bekendt med, at folkeskolen har en udfordring i forbindelse med
fastholdelse af elever med anden etnisk baggrund i folkeskolen og hjælpe dem med deres
udvikling i forhold til fremtiden i forbindelse med uddannelse og job.

I den nye struktur ses ingen opmærksomhed på de udfordringer, der er i forhold til de etniske
minoriteters behov, som er en gruppe, der kræver ekstra opmærksomhed for både forældre og
børn.

Der er bekymring for, hvordan skolebestyrelserne kommer til at fungere og varetage deres
opgave, når de skal repræsentere et så stort område.

Der opfordres til, at strukturen evalueres efter et par år.

Punkt 7 Temadrøftelse om integration i folkeskolen



Sagsfremstilling

Integrationsrådet har ønsket dialog omkring integrationen i Ballerup Kommunes folkeskoler.

Skoleledere fra enkelte skoler deltager og fortæller hvordan de tænker integration ind
i dagligdagen på deres skoler.

Der lægges op til drøftelse og vidensdeling.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Drøftelsen tages til efterretning, og der arbejdes videre med processen.1.

Beslutning

Jill Lerche (Rugvænget Skole/Lundebjergskolen) og skoleleder Mette Feldstedt (Østerhøjskolen)
deltog i temadrøftelsen.

Skolernes tiltag blev fremlagt, og Integrationsrådet supplerede med viden og erfaring, og det
aftales, at der fremadrettet inviteres til en årlig dialog og opfølgning.

Integrationsrådet arbejder videre med formidling af budskabet ”Folkeskolerne ønsker et
samarbejde omkring de etniske børn og unge” til forældre og børn.

Punkt 8 Eventuelt



Beslutning

Intet

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/integrationsraadet-20-08-2014


